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Abstract (en)
[origin: US4476182A] What are disclosed are a method for the reinforcement of a fibrous article with an aqueous dispersion of a resin, free of
formaldehyde and acrylonitrile, comprising at least 40 weight percent of alkyl acrylates and/or methacrylates having at least 4 carbon atoms in the
alkyl group; up to 57 weight percent of alkyl acrylates or methacrylates having not more than 3 carbon atoms in the alkyl group, or of styrene; less
than 1 weight percent of acrylic acid or of methacrylic acid; and from 3 to 15 weight percent of a hydroxyalkyl ester of an unsaturated carboxylic acid,
as well as reinforced fibrous articles made by this method and distinguished by high wet strength and by low loss of the resin binder on washing with
boiling water.

Abstract (de)
Zur Verfestigung von Fasergebilden werden formaldehyd- und acylnitrilfreie Acrylharzdispersionen aufgebracht, deren Harzkomponente aus
mindestens 40 Gew.-% Alkylacrylaten oder/und -methacrylaten mit mindestens 4 C-Atomen im Alkylrest, gegebenenfalls bis zu 57 Gew.-%
Alkylacrylaten oder -methacrylaten mit höchstens 3 C-Atomen im Alkylrest oder Styrol, weniger als 1 Gew.-% Acryl- oder Methacrylsäure und 3 bis
15 Gew.-% Hydroxyalkylestern ungesättigter Carbonsäuren und gegebenenfalls weiteren monoäthylenisch ungesättigten Monomeren aufgebaut ist.
Die verfestigten Fasergebilde zeichnen sich durch niedrige Binderkochwaschverluste und eine hohe Naßfestigkeit aus.
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